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Onderwerp 

Reactie in 1e termijn door het college op de algemene beschouwingen 2021 

 

Kennisnemen van 

De reactie van het college op de algemene beschouwingen 2021. 

 

 

Inleiding 

Geachte leden van de raad, 

  

We mogen zeggen dat deze beschouwingen en begrotingsbehandeling een bijzonder moment is. Want 

we bespreken met elkaar de laatste begroting van de gemeente Uden. Met enige trots kunnen we 

zeggen dat het financiële plaatje er goed uit ziet. Het is plezierig dat deze opinie ook door de fracties 

gedeeld wordt.  

Over de gemeentelijke financiën en bedrijfsvoering worden nagenoeg geen opmerkingen gemaakt. De 

beschouwingen gaan, zo constateren wij, voornamelijk over inhoud en beleid. Onze goede financiële 

positie is een mooie uitgangspositie voor de aanstaande herindeling met Landerd. En die herindeling 

zal de komende tijd natuurlijk hoog op de agenda staan.  

Komend jaar gaan we desalniettemin nog volop aan de slag om Udense ambities te realiseren. Daarna, 

over nog iets meer dan een jaar, werken we in de nieuwe gemeente, in Maashorst. Ontegenzeggelijk 

zullen onze gemeenten in 2021 verder naar elkaar toegroeien om per 1 januari 2022 een goede en 

solide start te kunnen maken met de nieuwe gemeente Maashorst. De keerzijde is wel dat beleid steeds 

meer op elkaar afgestemd dient te worden. Harmonisatie van regelgeving is een belangrijk onderwerp 

in het komende jaar. 

 

Wij danken de fracties voor de inbreng bij de algemene beschouwingen. Weliswaar kritisch maar ook 

mild, hebt u de beleidsvoornemens voor het laatste jaar van de huidige gemeente Uden bekeken en 

van commentaar en vragen voorzien. De fracties ontkomen er niet aan dat beleid en 

beleidsvoornemens ‘ingekleurd’ moeten worden door de gevolgen van de coronacrisis; dat zullen we 

ook financieel merken. Dit ziet u terug in onze tussentijdse rapportages. In navolging van het Rijk 

beschouwen we de pandemie als tijdelijk. Hopelijk wordt er zo snel als mogelijk een vaccin ontwikkeld 

of helpen de maatregelen van het Kabinet om de pandemie beheersbaar te krijgen, zodat ieders leven 

weer normaal opgepakt kan worden. Zodra dat het geval is, zal de economie weer herstellen en zullen 

we weer in staat zijn te werken, recreëren en ontspannen zoals we gewend zijn. Tot die tijd zullen we 

 



 

 

de nodige inspanningen leveren om inwoners, bedrijven en instellingen zoveel als mogelijk, ook 

financieel, bij te staan.  

Onderstaand voorzien wij hoofdstuksgewijze uw beschouwingen in eerste termijn van een inhoudelijke 

reactie. We zien uit naar de plenaire behandeling van deze programmabegroting in de raad.  
 

 

Programma 1. Veiligheid 

 

Veiligheidsbeleid 

Verschillende fracties geven aan de veiligheid in onze gemeente en in onze dorpen en wijken van groot 

belang te vinden. Wij ondersteunen dit, evenals de wens voor behoud van sterkte van de politie. Helaas 

blijft de politie lokaal en regionaal kampen met onderbezetting, hetgeen prioriteitstelling noodzakelijk 

maakt. Daarnaast worden we ermee geconfronteerd dat gemeenten steeds meer taken van politie over 

moeten nemen. Ook ons college vindt dat BOA’s voldoende geëquipeerd moeten zijn voor hun taak. De 

portefeuillehouder heeft het Openbaar Ministerie daartoe verzocht. Het bevoegd gezag blijft van 

mening dat BOA’s niet moeten beschikken over wapens. De oproep heeft er wel toe geleid dat onze 

BOA’s nu kunnen beschikken over handboeien en pepperspray en vanaf 1 januari aanstaande over een 

wapenstok.  

Uiteraard heeft ook de coronacrisis invloed op het veiligheidsbeleid. Zowel BOA’s als politie zien zich 

geconfronteerd met nieuwe handhavingstaken. Waarbij uiteraard ook opgemerkt mag worden dat dit 

deels opgevangen kan worden door capaciteit, die onder normale omstandigheden ingezet zou worden 

voor bijvoorbeeld evenementen en horeca.  

 

De fractie van Jong Uden vraagt het college om de raad dit jaar nog te informeren over de mate waarin 

de coronacrisis invloed heeft gehad op de uitvoering van de prioriteiten uit het Integraal 

Veiligheidsplan.  Wij kunnen deze fractie meedelen dat de gemeenteraad in het laatste kwartaal een 

informatiebrief zal ontvangen, waarin hierop een toelichting wordt gegeven. In de brief zullen we een 

voorstel doen voor de prioriteiten in 2021. Voor een deel zal sprake zijn van doorschuiven van 

prioriteiten, maar uiteraard kan ook de raad daarin meedenken. In 2021 houden we een enquête naar 

het veiligheidsgevoel onder de inwoners. De resultaten van deze enquête vormen input voor het eerste 

Integraal Veiligheidsplan van de gemeente Maashorst (2022). 

 

Wij zijn de fractie van VVD-Leefbaar Uden erkentelijk voor hun waardering voor de Veiligheidsregio. 

Zoals u al aangeeft richt de Veiligheidsregio zich op de fysieke veiligheid, brandweer, 

rampenbestrijding, bevolkingszorg, GHOR en crisissituaties. Criminaliteitsbestrijding hoort niet tot de 

taken van de Veiligheidsregio, Daarvoor hebben wij de politie-eenheid Oost-Brabant, onderdeel van de 

Nationale Politie. Voor de aanpak van criminaliteit werken we samen met gemeenten, OM en politie 

binnen de samenwerkingsverbanden van Maas en Leijgraaf en Oost-Brabant. Dit onder meer in 

samenwerking met het Regionaal Informatie en Expertisecentrum (RIEC). Er is inderdaad meer nodig 

om echt een stevige vuist te maken tegen de georganiseerde criminaliteit. Met politie, OM en 

Belastingdienst draait het RIEC een aantal grootschalige projecten. Maar dit is wel een zaak van lange 

adem en beschikbare capaciteit. Cybercriminaliteit en cybersecurity zijn prioriteit in het Regionaal 

Veiligheidsplan. Wij delen de fractie van VVD-Leefbaar Uden mee dat in het afgelopen jaar gestart is 

met een verkenningsnotitie cybercriminaliteit. Gelet op de actuele ontwikkelingen zal bestrijding van 

cybercriminaliteit een hogere prioriteit gaan krijgen. De fractie van de PvdA meldt dat inwoners zich 

zorgen maken over de veiligheid bij het sportpark. Dit verbaast ons. In de afgelopen periode heeft dit 

onderwerp veel aandacht gehad. Er zijn gesprekken gevoerd met verenigingen, gebruikers en 

omwonenden. In samenwerking met jeugdwerk Compass en de politie zijn daarop maatregelen 

genomen, zoals het tijdelijk plaatsen van een camera, het aanpassen van verlichting en extra toezicht. 

Afgelopen zomer is nog rondvraag gedaan en daarbij bleek juist dat het veiligheidsgevoel verbeterd 



 

 

was. Zowel Compass als de politie geeft aan dat het Sportpark geen hotspot meer is. Zowel bij de 

politie als gemeente zijn vrijwel geen meldingen meer binnengekomen. We zeggen de PvdA-fractie toe 

dat we de situatie blijven monitoren. De fractie van UdenPlus vraagt wat gedaan wordt om in 2021 de 

sociale veiligheid te vergroten en doet daarvoor ook suggesties. Via het door de raad vastgestelde 

Integraal Veiligheidsplan (IVP) en het daarbij behorende uitvoeringsplan hebben we, zo kunnen we 

deze fractie meedelen, dit jaar acties ingezet, die we in 2021 willen voortzetten. Dat zijn onder andere: 

versteviging buurtpreventie, verdere uitrol WhatsApp-netwerken in wijken, verbeteren zichtbaarheid 

BOA’s, extra inzet plegen op jeugdgroepen in samenwerking met jeugdwerk en jeugdagent, integraal 

oppakken van zorg- en veiligheidscasuïstieken. Verder is deze zomer binnen het geografische gebied 

Bogerd-Vijfhuis gestart met het rolmodelproject ‘Grote-Broer Grote-Zus’. Dit project haalt o.a. 

jongeren uit de anonimiteit en zorgt voor het bieden van kansen om zichzelf te ontwikkelen. Het levert 

daarnaast waardevolle informatie op waar het gaat om zicht krijgen op de overlast hotspots. 

Monitoring van de (sociale) veiligheid gebeurt structureel via de politiegegevens, aangevuld met 

praktijkinformatie uit de surveillance- en handhavingsacties van de BOA’s. Periodiek worden deze 

besproken tussen gemeente en politie. 

 

Leefbaarheid wijken 

De fracties van Jong Uden en SP gaan in hun beschouwingen in op de leefbaarheid van de wijken en de 

offerte voor een veiligheidsproject. Veiligheid in de wijken is nauw onderdeel van de leefbaarheid en 

verweven met het Netwerk van Voorzieningen. Daarom strekt het zich over meerdere portefeuilles uit. 

Het leefbaarheidsproject heeft betrekking op de drie wijken waarin het Netwerk van Voorzieningen 

uitgerold is. Kenmerkend voor deze aanpak van leefbaarheid is dat er sprake is van een intensieve, 

integrale samenwerking, vanuit de gedachte dat een kwetsbaar gebied niet alleen gebaat is bij een 

repressieve aanpak vanuit veiligheid en leefbaarheid, maar dat er sprake moet zijn van een slimme mix 

van maatregelen van preventie tot aan repressie. Resultaten kunnen op de langere termijn alleen worden 

behaald wanneer gelijktijdig ook gewerkt wordt aan sociale activering, het vergroten van de 

weerbaarheid en zorg voor kwetsbare mensen binnen een gebied en het screenen van nieuwe huurders. 

Interventies binnen deze aanpak sluiten naadloos op elkaar aan om een zo groot mogelijk effect te 

behalen. Het is moeilijk om hier concrete en meetbare indicatoren aan te verbinden. Wij zetten erop in 

dat bewoners zullen gaan ervaren dat hun signalen ertoe doen, opgepakt worden en bijdragen aan de 

leefbaarheid van de wijk. Wij zetten er ook op in dat signalen snel en adequaat opgepakt en bewoners 

in hun kracht gezet worden. Verder willen we inzetten op de jongere generatie, omdat zij een waardevolle 

toekomstige bijdrage kunnen leveren aan een leefbare samenleving en zo risico’s op crimineel of 

ondermijnend gedrag willen verkleinen. De offerte heeft daarom ook betrekking op het inhuren van 

specialisten voor een project dat zich richt op ondermijning en criminaliteit. De fractie van Jong Uden 

vraagt welke resultaten tot nu toe behaald zijn. De aanpak heeft voordelen, met name ook vanwege de 

integraliteit. Area, BOA en politie zijn bijvoorbeeld vaste overlegpartner aan de leefbaarheidstafels. Dit 

vergemakkelijkt de aanpak. Enkele resultaten, die sinds de start van het project zijn geboekt:  

 Introductie nieuwe wijkagent d.m.v. pop-up kantoor (mei 2019). 

 Intensief wekelijks SOS-overleg gericht op leefbaarheid en veiligheid en eens in de maand gericht 

op preventie en verbinding (zorg, onderwijs, fysiek, veiligheid, jongerenwerk en woningcorporatie). 

 Aanvraag versterkingsgelden ondermijning (wijkenaanpak) en toekenning hiervoor van €180.000,- 

te verdelen over 3 jaar.  

 Start van Grote-Broer Grote-Zus in april 2020 vanuit Stichting Compass. 

 Succesvolle oud-ijzer actiedag op 23-10-2020. 

 Zicht op risicogroepen en individuen, regie vanuit SOS-kern. 

 In de maanden mei en juni 2020 sluiting van 2 drugspanden. 

 Veiligheidsanalyses op diverse hoog-risico casuïstieken.  



 

 

Ontsluiting De Maashorst 

De fractie van Gewoon Uden maakt zich zorgen over de ontsluiting van natuurgebied De Maashorst 

voor hulpdiensten. In het natuurgebied hebben we calamiteitenroutes, dit zijn routes waar 

hulpdiensten overheen kunnen rijden. De slagbomen bij deze routes zijn voorzien van een uniforme 

sleutel. De politie en de brandweer zijn in het bezit van deze sleutel. 

Daarnaast wordt actie ondernomen om met de gezamenlijke hulpdiensten goede afspraken te maken, 

zodat de daadwerkelijke toegang verzekerd is voor alle hulpdiensten.  

 

 

Programma 2. Verkeer en vervoer 

 

Verkeer en vervoer 

De rotonde bij het foodcourt staat nog steeds op de agenda. De fractie van Jong Uden stelt een vraag 

hierover. Begin 2020 heeft Rijkswaterstaat toegezegd om medewerking te verlenen. Het voorkomen 

van filevorming op de A50 is een belangrijk aandachtspunt en daarvoor zouden verkeerstellingen 

gedaan worden. Door corona is dat niet representatief mogelijk. Dit jaar nog wordt het nu toch maar 

modelmatig gedaan, waardoor het project verder kan (uitgestelde verwachte uitvoering najaar 2021). 

Doseerlichten rotonde Bitswijk zijn vanwege corona op dit moment niet nodig, maar hier wordt wel 

naar gekeken als onderdeel van de uitwerking.  

In het kader van de aanpak van de A50-corridor Eindhoven–Nijmegen is gezocht naar een breed pakket 

maatregelen die bijdragen aan de verbetering van de bereikbaarheid van de regio. De 

mobiliteitsaanpak van de A50 corridor Eindhoven–Nijmegen staat geagendeerd op het Bestuurlijk 

Overleg met de minister op 25 november aanstaande. U ontvangt een terugkoppeling van dit gesprek. 

Op de thema-avond Mobiliteit en Bereikbaarheid op 26 november a.s. zullen we ingaan op deze 

aanpak. Ook hoogwaardig openbaar vervoer zal dan met u besproken worden, waarbij de 

bereikbaarheid van de grote steden onderwerp van gesprek zal zijn. Dit als reactie op de vraag van de 

fractie van Groen Links. Bereikbaarheid van onderwijsgebieden in de grote steden heeft nadrukkelijk de 

aandacht bij het afsluiten van de concessies. Dit in reactie op de opmerking van de CDA-fractie. Op 

deze avond zal ook blijken wat de meer dan actieve lobby van dit college aan voorlopig resultaat heeft 

opgeleverd (vraag van de fractie van Jong Uden). 

 

Ook de SP refereert aan verkeersveiligheid, bereikbaarheid en ontsluiting, alsmede aan openbaar 

vervoer.  

 

Naar aanleiding van de vraag van de fractie van Gewoon Uden over de carpoolplaats kunnen we deze 

fractie het volgende meedelen: inmiddels zijn de inzichten over carpoolplaatsen gewijzigd. Zij zullen in 

de toekomst onderdeel zijn van mobiliteitshubs, waar een breed pakket aan mobiliteitsoplossingen 

wordt aangeboden. In dat kader zullen wij later bij u terugkomen op de carpoolplaats. 

 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden stelt concrete vragen over een aantal (lopende) projecten.  

Over de N605 bent u onlangs nog geïnformeerd. Er vinden gesprekken plaats met de provincie over het 

traject en de financiële consequenties. Als er een definitief voorkeursalternatief is, zal er nog 

besluitvorming plaatsvinden in de stuurgroep, college, gemeenteraad, GS en PS. Dit zal in Q1 van 2021 

gebeuren. Daarna vindt verdere uitwerking plaats en zal er een proces uitgewerkt worden inclusief 

tijdspad.  

Aan het project N264 wordt ook hard gewerkt. In 2021 wordt het bestemmingsplan voor de 

Wilhelminastraat aangepast. Verdere uitvoering van de werkzaamheden aan de N264 vindt plaats in 

2022. Verder versnellen is niet mogelijk aangezien dit volop loopt (vraag van de CDA-fractie). 

Uiteraard komt er een verkeersplan tijdens de werkzaamheden aan de N264, om hinder en overlast te 



 

 

beperken. Over de N605 en de N264 zult u ook op 26 november a.s. bijgepraat worden tijdens de 

thema-avond. 

De herontwikkeling van het noordelijk deel van de Zeelandsedijk (tot aan de Kromstraat), wordt qua 

planning afgestemd met de provincie in relatie tot de aanpassingen aan de N264. Daar wordt intern nu 

op voorgesorteerd.  

Verkeersveiligheid houdt de gemoederen ook altijd bezig en terecht; het is en blijft continue een 

belangrijk aandachtspunt. De vraag van de fractie van UdenPlus over toezicht en handhaving is 

steekhoudend. Handhaving van de verkeersveiligheid is een taak van de politie. Controle-activiteiten 

die met verkeersveiligheid van doen hebben, bijvoorbeeld controles rondom scholen worden 

uitgevoerd door BOA’s. Op dit moment worden risico’s voor verkeersveiligheid in kaart gebracht, in het 

kader van het landelijke Strategisch Plan Verkeersveiligheid. In de begrotingsvergadering van 2019 

hebben we hier al aan gerefereerd. Deze risicoanalyse wordt dit jaar afgerond en de uitkomsten voor 

Uden zullen we naast het huidige GVVP leggen om dit, waar nodig, anders te prioriteren.  

 

Parkeren 

De fractie van UdenPlus doet een suggestie om blauwe zones in te voeren. Wij waarderen dat u 

meedenkt. Om eventuele parkeerproblemen in beeld te brengen worden gesprekken met bewoners 

aangegaan en enquêtes uitgezet. Ervaren de bewoners parkeerproblemen, dan bieden wij een 

oplossing aan in de vorm van een blauwe zone of door het instellen van een vergunninghouders 

gebied. In de meeste gevallen kiezen de bewoners voor het instellen van een vergunninghouders 

gebied. Een uitzondering is een klein gedeelte van de Wilhelminastraat. Met het instellen van een 

vergunninghouders gebied worden de parkeergelegenheden gereserveerd voor de bewoners en hun 

bezoek. Door het invoeren van een blauwe zone kan eenieder voor een beperkte duur gebruik maken 

van de parkeergelegenheid. Hiermee worden eventuele parkeerproblemen niet adequaat opgelost.    

 

Fiets(-paden) 

Het stimuleren van fietsgebruik is één van de methodes om CO2-uitstoot terug te brengen en om de 

verkeersveiligheid rondom scholen te verbeteren. De fractie van de SP vraagt meer aandacht voor 

verkeersveiligheid, in het bijzonder op en rondom schoolroutes. Het terugdringen van autobewegingen 

in de schoolomgeving heeft al jaren de aandacht vanuit het Brabants Veiligheids Label (BVL). Op dit 

thema werkt de gemeente samen met VVN (o.a. autoloze schooldag) en de politie.  

Ook in breder verband wordt gewerkt aan stimulering van fietsgebruik, onder andere met de 

werkgeversbenadering. Samen met Oss en Meierijstad werken we aan het terugdringen van het aantal 

autokilometers voor woon-/werkverkeer. Het gaat hier om verandering van gedrag van werknemers 

door afspraken met werkgevers. Het is belangrijk dat de snelfietsroutes die worden aangelegd, ook 

maximaal gebruikt gaan worden. Deze routes zijn vooral ook geschikt voor elektrische fietsen wat 

onderdeel is van de genoemde werkgeversaanpak.  

In Uden zijn twee bewaakte fietsenstallingen aanwezig. Aan het Mondriaanplein en bij het busstation 

aan de Leeuweriksweg. Bij deze twee fietsenstallingen is de mogelijkheid om bijvoorbeeld een 

elektrische fiets op te laden.   

In de nog te realiseren fietsenstalling aan de Marktstraat zijn ook oplaadvoorzieningen voorzien. 

Dit als antwoord op de vraag van de fractie van Jong Uden.  

De bereikbaarheid van Volkel en Odiliapeel per fiets, ook een vraag van de fractie van Jong Uden, wordt 

als net zo belangrijk gezien als de bereikbaarheid van Uden. Daarover is geen discussie. Met name de 

oversteekbaarheid van de Zeelandsedijk en de Industrielaan zijn belangrijk. Beide wegen zijn goed 

oversteekbaar. De Zeelandsedijk bij de rotonde Rouwstraat, en de Industrielaan ter hoogte van de 

Oude Udenseweg waar tussen de rijstroken gestopt kan worden danwel bij de rotonde Liessentstraat.  

Veiligheid is vooral afhankelijk van het gedrag van de weggebruiker zelf. Echter, waar nodig worden 

ontwikkelingen op het gebied van verkeer doorvertaald in beleid, met als sprekend voorbeeld de 

eerdergenoemde snelfietsroutes. Dit als reactie op de vraag van de fractie van het CDA. 



 

 

 

Herinrichting Marktstraat 

De Marktstraat is vernieuwd en inmiddels geopend. De werkzaamheden zijn nagenoeg afgerond. Zoals 

de fractie van de PvdA aangeeft, is het belangrijk dat we bij werkzaamheden in de openbare ruimte 

rekening houden met de toegankelijkheid, juist om in deze tijd de noodzakelijke 1,5 meter afstand te 

kunnen waarborgen. Naast regels aangegeven met borden, looproutes en controle hierop, is hier het 

gedrag van mensen bepalend. Wij zien mogelijkheden tot samenwerking met het culturele veld om mee 

te denken over creatieve manieren om gewenst gedrag bij inwoners en bezoekers te realiseren.  

 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden vraagt naar de status van de plannen voor het gedeelte van de Markt 

tussen de Marktstraat en Julianastraat. Wij kunnen de fractie meedelen dat we in voorjaar 2021, 

afhankelijk van de dan geldende coronamaatregelen, het parkeerterrein en de zijde Oranjestraat zullen 

aanpassen om zo een veilige fietsstrook te realiseren. Momenteel heeft de weekmarkt op maandag een 

ruimere opstelling nodig vanwege de 1,5 meter afstand. De aansluiting aan de zijde van de Marktstraat 

is met de herinrichting al aangepast. 

 

Openbare ruimte 

De fractie van de SP uit haar zorgen of planning en beschikbare capaciteit van projecten in de openbare 

ruimte wel goed op elkaar zijn afgestemd. We kunnen deze fractie meedelen dat wij ten opzichte van 

de afgelopen jaren beduidend minder offertes hebben ingediend. Juist om een zo realistisch mogelijke 

planning voor uitvoering te kunnen maken. We delen de mening van deze fractie dat we inwoners goed 

op de hoogte moeten brengen en houden over de planning van lopende projecten en toekomstige 

projecten in hun omgeving.  

 

Verkeersveiligheid 

De fractie van het CDA stipt twee visies aan met betrekking tot verkeersveiligheid, namelijk Duurzaam 

Veilig en Shared Space. Gebleken is dat Duurzaam Veilig een bijdrage heeft geleverd aan de 

vermindering van het aantal verkeersslachtoffers. Aangezien Shared Space nog redelijk nieuw is, kan 

nog maar zeer beperkt worden teruggevallen op onderzoek naar de effecten. Er is daarom een grote 

behoefte tot onderzoek naar – en evaluatie van – de effecten van Shared Space. Om die reden zijn we 

terughoudend met het toepassen van Shared Space en bekijken we per project of we aspecten van 

Shared Space kunnen toepassen. 

 

 

Programma 3. Economie 

 

Ontwikkeling in het centrum / centrumvisie 

Veel fracties staan in hun algemene beschouwingen stil bij de ontwikkelingen in het centrum en de 

centrumvisie. Zo kunnen wij de fractie van VVD–Leefbaar Uden meedelen dat er in het centrum op dit 

moment veel gebeurt. Vanuit het centrummanagement zijn de verschillende vastgoedeigenaren bij 

elkaar gebracht om mee te werken aan plannen en activiteiten in het centrum. De vastgoedeigenaren 

hebben als groep hiervoor een paar trekkers naar voren geschoven. Samen werken we in de taskforce 

‘leegstand’ onder andere aan het opvullen van leegstaande panden. Dit doen we door zoveel mogelijk 

nieuwe winkels aan te trekken maar ook door tijdelijke invullingen te creëren. Andere onderwerpen zijn 

verbetering van gevels en versterking van de samenwerkingsstructuur. De leegstand lijkt op dit 

moment stabiel, er komen leegstaande panden bij, maar er worden ook panden gevuld. Vanwege de 

coronacrisis is er dit jaar geen onderzoek gedaan naar het aantal bezoekers aan het centrum.  

 

Inzake de planning van de centrumvisie kunnen wij de fractie van VVD-Leefbaar Uden meedelen dat 

ten tijde van het schrijven van deze reactie op uw algemene beschouwingen, een raadsinformatiebrief 



 

 

in de maak is. Deze ontvangt u zo spoedig mogelijk. Wel wijzen wij u erop dat qua planning veel 

afhangt van de mogelijkheden van de stakeholders om te willen/kunnen bijdragen. Er komt met de 

coronacrisis veel op hen af. Naast veel extra werk en onzekere tijden, vooral voor de zakelijke 

stakeholders, doorlopen we de participatie op een wijze die voor ons allemaal nieuw is. Zoals de fractie 

van Jong Uden ook aangeeft: corona heeft invloed op het (participatie)proces. Hierdoor kosten de 

processtappen meer tijd dan op voorhand was voorzien en gehoopt. Daarnaast geldt dat in een goed 

participatietraject ook ruimte is voor de stakeholders om invloed te (gaan) hebben op het proces. Als 

gemeente opereren wij in een breed speelveld van stakeholders en afhankelijkheden. Alleen door 

gezamenlijk op te trekken wordt draagvlak verkregen. En draagvlak is de sleutel tot succes. Door het 

inzetten van verschillende (nieuwe) digitale middelen proberen we de voortgang, ook tijdens corona, 

bij alle stakeholders te behouden. De gemeente is momenteel bezig om software aan te schaffen die 

dit digitale participatieproces ondersteunt. We blijven inzetten op het aanbieden van een advies in de 

eerste helft van 2021. 

 

Wij delen de opvatting van de fractie van UdenPlus dat alle georganiseerde activiteiten en evenementen 

in meer of mindere mate bijdragen aan sociale ontmoetingen in het centrum van Uden. Zo ook 

culturele evenementen. Het initiatief van de organisatie van evenementen en activiteiten in het centrum 

ligt bij de UCO (Uden Centrum Ondernemers) en organisatoren van evenementen. De gemeente heeft 

hierin een (vooral) faciliterende rol. In het project centrumvisie is als (3e) programmalijn benoemd een 

antwoord op de vraag: Wanneer is een centrum levendig en heeft het betekenis? Deze vraag ligt nu 

voor aan Team Uden Centrum, waarin stakeholders van het centrum zitting hebben. Het centrum als 

ontmoetingsplaats is een prominent thema voor dit team. Team Uden Centrum levert input voor een 

advies aan de raad, voor de besluitvorming over deze hoofdvraag. 

 

We streven ernaar om het centrum vitaal, levendig en toekomstbestendig te houden. Zodat ook in de 

toekomst inwoners en bezoekers uit de regio graag naar Uden blijven komen om te winkelen, te 

recreëren, te eten en te drinken en te genieten van al het moois wat Uden te bieden heeft. Waar 

mogelijk zetten wij ons in om uitvoeringsmaatregelen naar voren te halen. We denken bv aan een 

subsidieregeling voor het herbestemmen van bepaalde leegstaande panden in aanloopstraten. 

 

Wij kunnen de fractie van het CDA meedelen dat wij de centrumontwikkelingen in andere Nederlandse 

plaatsen goed in de gaten houden. Wij hebben onder meer de bureaus BRO en Stad & CO in de arm 

genomen om ons te ondersteunen bij het opstellen van de centrumvisie. Zij hebben kennis van actuele 

ontwikkelingen in ons land. Mocht er aanleiding ontstaan om een bezoek te brengen aan een andere 

gemeente, dan gaan we dit zeker doen. 

 

Wij kunnen de fracties van de SP en VVD-Leefbaar Uden meedelen dat wij bezig zijn met de 

herontwikkeling van de locatie brandweerkazerne/ voormalig politiebureau aan de Leeuweriksweg. De 

in 2017 vastgestelde uitgangspunten worden geactualiseerd. U wordt hierover in november/december 

van dit jaar via een raadsinformatiebrief geïnformeerd. 

 

Op de vraag van de fracties van VVD-Leefbaar Uden en Jong Uden over de uitbreiding van de 

bedrijventerreinen, kunnen we aangeven dat voor het plangebied Hoogveld Zuid (gelegen tussen de 

Kromstraat en Venstraat) een bestemmingsplan in voorbereiding is. Het gaat om een terrein van ca. 12 

ha. uitgeefbare grond, bestaande uit een mix van kleinere en grotere kavels. Voor de bestaande 

bedrijventerreinen kijken wij naar enkele inbreidingslocaties. Op kavelniveau zijn een aantal 

herstructureringen voorstelbaar en faciliteren we de grondeigenaar waar mogelijk. Er zijn geen plannen 

voor een grootschalige herstructurering van een (deel van een) bestaand bedrijventerrein. Wij hebben 

samen met Udense en Landerdse ondernemersverenigingen in de visiegroep economie (ten behoeve 



 

 

van de gemeente Maashorst) een inventarisatie opgesteld waaraan toekomstige bedrijventerreinen 

moeten voldoen. Dit helpt ons bij de zoektocht naar nieuwe bedrijventerreinen.  

 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden vraagt naar de stand van zaken rondom de aanwijzing van een 

evenemententerrein. Op dit moment zijn er enkele locaties in overweging. Hieruit moet nog een keuze 

gemaakt worden m.b.t. de ruimtelijk meest wenselijke locatie. Daarna zal nog de haalbaarheid en de te 

volgen procedure bepaald moeten worden, alvorens er een terrein daadwerkelijk aangewezen kan 

worden.  

 

 

Programma 4. Onderwijs 

 

Onderwijs 

De fractie van Gewoon Uden pleit voor een masterplan schoolhuisvesting om overcapaciteit in beeld te 

brengen. Ook de fractie van UdenPlus verwijst hiernaar in haar algemene beschouwingen. Wij verwijzen 

in dit verband allereerst naar het Integraal Huisvestingsplan 2017–2027 (IHP), dat op 22 februari 2018 

door de Raad is vastgesteld. Door de herontwikkeling van zowel Ontmoetingsplein Mellepark als IKC 

Oost wordt de overcapaciteit teruggedrongen. Als onderdeel van de harmonisatie van beleid ten 

behoeve van de gemeentelijke fusie, wordt het IHP geactualiseerd voor de nieuwe gemeente Maashorst. 

Daarover neemt de nieuwe gemeenteraad te zijner tijd een besluit. Wij kunnen de fractie van Gewoon 

Uden meedelen dat na oplevering van IKC West, de leerlingen van IKC Klimboom verhuizen naar de 

nieuwbouw. Naar verwachting is dat in de zomer van 2023. Met De Sterrenkijker en De Tandem lopen 

verkennende gesprekken over de ontwikkeling van een zogenaamde specialistische voorziening waarin 

beide scholen een belangrijke rol kunnen vervullen. 

 

De fractie van Jong Uden vraagt aandacht voor de verkeersveiligheid rondom de uitbreiding van de 

Wijde Wereld. Wij kunnen de fractie van Jong Uden geruststellen. In de voorbereidingen is hier al 

rekening mee gehouden. Onderdeel van het project van de uitbreiding van De Wijde Wereld is het 

verbeteren van de verkeersafwikkeling (de zogenaamde verkeersstromen) en parkeren. De gestelde 

verkeersonveiligheid bij de Zevenster waarnaar de fractie van UdenPlus refereert, is niet aan de orde. Er 

zijn goede afspraken gemaakt met het schoolbestuur over parkeren door ouders en over het inzetten 

van klaar-overs. Er is tevens goed contact tussen de schooldirectie en onze wijk-BOA’s. Gelet op de 

reactie van de fractie van de SP vinden wij dat de verkeersveiligheid rondom scholen voldoende onze 

aandacht heeft. 

 

De fractie van Jong Uden vraagt naar de doelstellingen van de pilot Jeugdhulp op Integrale Kindcentra. 

Het doel van deze pilot is om de sociaal-emotionele ontwikkeling van kinderen met een zwakke 

zelfregulatie of ontwikkeling, te stimuleren. Dit gebeurt op de onderwijsplek, waardoor er verbinding 

bestaat tussen onderwijs en zorg en het kind zich kan ontwikkelen binnen een vertrouwede omgeving. 

Wij verwachten komend jaar een eindevaluatie aan u toe te sturen. 

 

Met betrekking tot de ventilatie van scholen kunnen wij de fractie van Groen Links meedelen dat de 

primaire verantwoordelijkheid voor onderhoud, en dus ook voor goede ventilatie van een 

schoolgebouw, bij een schoolbestuur ligt. Tijdens het recente OOGO (een overleg met alle 

schoolbesturen en de gemeente) is dit onderwerp besproken. Afgesproken is dat gemeente en 

onderwijsbesturen elkaar informeren in geval van nieuwe ontwikkelingen over dit onderwerp. 

 

De fractie van D66 vraagt aandacht voor cultuuronderwijs en de daarbij behorende vakleerkrachten. Wij 

wijzen de fractie van D66 erop dat de aanstelling van (vak)leerkrachten een bevoegdheid van de school 

zelf is. In de praktijk betekent dit dat het belang van cultuureducatie (o.a. muziekonderwijs) en 



 

 

bewegingsonderwijs door de scholen onderstreept wordt, maar dat er veelal gekozen wordt te 

investeren in allround leerkrachten. Als gemeente ondersteunen we daarom met lokale partijen als 

Kunst & Co en GUUS beweegt je het onderwijs om ervoor te zorgen dat deze cultuur- en 

sportbeoefening toch voldoende en op een goede wijze aan bod komen. Dit gebeurt onder meer door 

de verspreiding van lespakketten, kennisdeling met leerkrachten en de deelname aan de landelijke 

regeling voor combinatiefunctionarissen die ons – samen met scholen - in staat stelt 

buurtsportcoaches het bewegingsonderwijs te laten verzorgen. 

 

Wij waarderen het enthousiasme van de fractie van Jong Uden inzake de Hybride Leeromgeving (HLO). 

Een van de doelstellingen in het plan van aanpak omtrent de HLO is het aanstellen van een 

schakelfunctionaris. Deze functionaris is inmiddels gestart. Een andere doelstelling is dat er dit jaar 40 

ondernemers aangesloten zijn bij de hybride leeromgeving. Wij verwachten dit aantal te behalen. 

Onlangs is er een goede bijeenkomst geweest, waar ook weer nieuwe bedrijven zijn aangesloten. 

Enkele grote werkgevers, zoals Beter Bed en Wiltec zijn al aangesloten. De doelstelling om dit jaar 8 

trainingen te geven, loopt door corona nog wat achter, maar de eerste trainingen zijn inmiddels van 

start gegaan. De ondernemers en het onderwijs waarderen de betrokkenheid en de (financiële) 

ondersteuning vanuit de gemeente. De gemeente Landerd is inmiddels ook aangesloten en gaat ook 

meefinancieren. We verwachten dat de Landerdse ondernemingen ook snel aansluiten.  

 

Wij kunnen de fractie van UdenPlus meedelen dat wij, net als voorgaande jaren, middelen inzetten voor 

de scholing van laaggeletterde inwoners. In 2020 zijn er op verschillende plekken in Uden cursussen 

gehouden (fysiek en digitaal). Onder de paraplu van het (digi)Taalhuis en Capabel Taal krijgen inwoners 

op verschillende niveaus bijscholing op het gebied van taal, rekenen en computervaardigheden. Dit 

wordt voortgezet in 2021. We blijven zoeken naar nieuwe methoden om mensen te bereiken en te 

ondersteunen. 

 

Bestuurlijke coördinatie 

In reactie op de vraag van de fractie van UdenPlus over taalachterstand binnen onze organisatie, delen 

wij deze fractie mee dat aan de medewerkers de training Helder Adviseren aangeboden wordt. In deze 

training leren medewerkers op een goede manier raads- en collegeadviezen te schrijven. 

 

Programma 5. Sport, cultuur en recreatie 

 

Sport 

 

Bij de uitvoering van het nieuwe sport- en beweegbeleid “Winnen doe je met z’n allen” wordt goed 

doorgepakt en zijn al resultaten zichtbaar. We delen de opvatting van de fractie van UdenPlus dat het 

belangrijk is dat inwoners, zeker ook de oudere doelgroep, mogelijkheden moeten hebben om op een 

verantwoorde manier te blijven bewegen. Beweegtoestellen in de openbare ruimte ondersteunen 

daarbij. De fracties van UdenPlus en Gewoon Uden zien in de toekomst graag op meerdere plaatsen 

beweegtoestellen in de openbare ruimte. Voor nu is er gekozen voor een centrale plek in het 

sportpark, nabij woonlocaties als het retraitehuis en voorzieningen zoals fitnessprofessionals en 

fysiotherapeuten. Daarnaast zijn er in de wijken, o.a. bij diverse MFA’s, beweegprogramma’s voor jong 

en oud, zowel met vrijwilligers als professionals. Bij de inrichting van nieuwe scholen en bij openbare 

projecten geven we aandacht aan beweegvriendelijke buitenruimtes en hoe dit toe te passen. 

Wij houden onze ogen open voor andere geschikte locaties en toekomstige kansen op dit vlak.  

 

Een gezonde levensstijl is voor iedereen belangrijk en de basis hiervoor wordt al jong gelegd. De 

fractie van Gewoon Uden vraagt of er meer initiatieven zijn om jongeren te stimuleren om te kiezen 

voor een gezonde levensstijl. Naast het succes van Sjors Sportief/Sjors Creatief, zijn er 



 

 

buurtsportcoaches actief in het onderwijs en bij naschoolse activiteiten op schoolpleinen, zoals ‘Kicks! 

Beweegt je’. Voor kinderen die meer ondersteuning nodig hebben, faciliteren we speciale lessen 

(Special Gym). Tevens hebben we eind 2019, samen met partijen in het lokale sport- en 

beweeglandschap, een lokaal sportakkoord gesloten. Hierin komen diverse thema’s aan bod, zo ook 

‘van jongs af aan vaardig in bewegen’. Juist op dit thema zijn diverse nieuwe veelbelovende initiatieven 

naar voren gekomen vanuit lokale sportverenigingen.  

 

Stand van zaken verhuizing Red Sox 

Als reactie op de vraag van de fracties van VVD-Leefbaar Uden en Gewoon Uden over de verhuizing van 

Red Sox naar de Boekelsedijk, kunnen wij deze fracties meedelen dat Red Sox naar verwachting in de 

loop van 2022 de nieuwe locatie kan gaan gebruiken. De definitieve verhuizing is afhankelijk van het 

moment van vaststelling van het bestemmingsplan en de benodigde tijd voor inrichting van de locatie.  

De procedure voor de bestemmingsplanwijziging zal nog zeker 9 tot 12 maanden in beslag gaan 

nemen. 

  

Daarnaast wil de fractie van Gewoon Uden weten of er al duidelijkheid is over het multifunctionele 

gebruik van de accommodatie van Red Sox. Met Red Sox wordt een huurovereenkomst aangegaan voor 

het gebruik van deze voorziening. Daarbij mogen zij de accommodatie ook in gebruik geven aan 

andere partijen. Dit is met name interessant in de maanden dat de vereniging er zelf niet speelt. Het 

honk- en softbalveld altijd openbaar toegankelijk maken voor derden is echter onwenselijk, met oog 

op onderhoud en vernielingen. 

 

Cultuur 

 

Meerdere fracties staan stil bij de moeilijke positie van de culturele sector als gevolg van de 

coronacrisis. Juist in deze onzekere tijd zien we dat culturele instellingen flexibel zijn en op een 

creatieve wijze nieuwe initiatieven ontplooien, en met elkaar samen werken om zo voor onze inwoners 

van betekenis te zijn. Denk aan de voorbeelden van Theater Markant, De Pul, Kunst & Co, Museum 

Krona en de bibliotheek. 

Wij delen het belang van behoud van de culturele infrastructuur, maar vinden ook dat de mate van 

ondersteuning verantwoord moet zijn, met een realistisch oog voor de mogelijk lange periode waarin 

het coronavirus zorgt voor aanpassing. Dit vraagt om flexibiliteit van ons als gemeente, maar ook 

aanpassingsvermogen en creativiteit van de culturele instellingen zelf. Juist die positieve 

ontwikkelingen bij de lokale culturele instellingen komen voort uit hun ondernemende houding en 

open blik naar de samenleving. Naast steun vanuit de gemeente, zoeken zij constant naar nieuwe 

financieringsbronnen en samenwerkingen. Hierbij kan het cultuurfonds ook een rol spelen.  

 

We vinden het belangrijk om in goed contact te blijven met het culturele veld met onze 

netwerkbijeenkomsten. Met de grote gesubsidieerde culturele instellingen bespreken we jaarlijks hoe 

zij op een optimale, toekomstgerichte manier de subsidie kunnen inzetten.  

De herijking van de cultuureducatie is een goed voorbeeld hoe de gemeente en het culturele veld 

elkaar kunnen versterken. Het onderzoek dat onderliggend is aan de nieuwe accenten, is afgerond. De 

bevindingen en beoogde veranderingen willen wij eerst delen met het culturele veld en hun reacties 

meewegen in de definitieve keuzes, waarna we u als raad over deze uitkomsten zullen informeren. 

  

De fractie van UdenPlus geeft aan dat de doelgroep ouderen behoefte heeft aan cultuuraanbod in hun 

eigen omgeving. De fractie van de SP is van mening dat subsidies voor cultuur er vooral toe moeten 

leiden dat veel meer mensen kunnen meedoen. Naast bestaande voorbeelden zoals creatieve 

workshops, leestassen en culturele projecten in de wijk, gaan we bij het maken van de 

prestatieafspraken met culturele instellingen in 2021 bespreken hoe we dit meer kunnen borgen.  



 

 

 

Museum Krona 

Fijn dat u als raad Museum Krona ook omarmt en deze parel als toegevoegde waarde ziet voor de 

gemeente Uden. Door structureel de extra middelen toe te kennen, bieden wij het museum de kans om 

haar professionele basis te verstevigen en de goed ingeslagen weg verder te vervolgen.  

De ontwikkeling van Museum Krona in relatie tot de prestatieafspraken, waar de fractie van VVD-

Leefbaar Uden naar vraagt, typeert de professionaliteit van dit museum. Het museum heeft haar lokale, 

evenals regionale en landelijke positie verstevigt door samenwerkingen aan te gaan met onder andere 

de welzijnssector, andere musea en overheden (samenwerking verzorgingshuizen, provinciaal project 

Brabants Kloosterleven). 

Daarnaast heeft het museum juist door de coronasituatie en de teruglopende bezoekersaantallen zich 

ingespannen om cultuur dichter bij de mens te krijgen, onder andere als initiatiefnemer en kartrekker 

van de tentoonstelling ‘Maria van het Nieuwe Normaal’. Dit is een lokaal project waarin mensen hun 

ervaringen en verhalen over de coronatijd delen.  

 

DTV 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden informeert naar de stand van zaken met betrekking tot de lokale 

omroep DTV en mogelijke fusiebesprekingen met Landerd TV.  De samenwerking tussen DTV en 

Landerd TV is in voorbereiding. DTV-Uden en Landerd TV hebben samen een plan van 

aanpak/beleidsplan opgesteld. Dit plan wordt op korte termijn aan de medewerkers van Landerd TV 

gepresenteerd. De verwachting is dat het plan in aanloop naar de nieuwe gemeente vanaf januari 2021 

uitgevoerd kan worden.  

 

Recreatie 

 

Natuurgebied De Maashorst 

De fracties van de PvdA en SP spreken hun zorgen uit over de samenwerking in het natuurgebied De 

Maashorst. De verschillende ambitieniveaus hebben ertoe geleid dat een nieuwe governance wordt 

uitgewerkt. Alle 4 de colleges hebben hiermee ingestemd. Hiermee wordt juist gekeken naar een 

samenwerking, waar alle gemeentes zich in kunnen vinden waardoor we weer constructief in gesprek 

kunnen blijven en de continuïteit (lees: Maashorstmanifest) juist gewaarborgd blijft. Ook UdenPlus 

vermeldt het belang in haar algemene beschouwingen.  

 

Naar de dode bomen waar UdenPlus naar verwijst, zijnde met name de kerstden, wordt 

gebiedsafhankelijk gekeken. Op sommige plekken blijft de dode boom staan omdat daarmee de fauna 

gediend is (bijv. nestelen van spechten), sommige bomen worden gekapt vanwege de veiligheid. Daar 

vindt dan nieuwe aanplant plaats. 

 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden stelt zich op het standpunt dat natuurgebied De Maashorst meer en 

beter vermarkt dient te worden. Wij kunnen deze fractie meedelen dat namens de gemeente Uden 

programmabureau Maashorst ofwel Team de Maashorst de coördinerende spin in het web is voor het 

Maashorst-gebied, dus ook voor het branden, promoten en vermarkten ervan. Samen met de 

Maashorstondernemers en organisaties wordt De Maashorst gepromoot. Zowel online als offline is er 

informatie voorhanden over het natuurgebied, het recreatief aanbod en de recreatieve voorzieningen. 

Er is een bezoekerswebsite en er wordt gebruik gemaakt van social media.  

Er is aandacht om de recreatieve infrastructuur en de recreatieve voorzieningen te versterken, de 

cultuurhistorie meer aandacht te geven en activiteiten te organiseren om mensen te stimuleren een 

bezoek aan De Maashorst te brengen. Samen met de Maashorst community en Maashorstondernemers 

wordt verder gebouwd aan de Maashorst als hét Oergebied. Daarbij wordt ingezet op doelgericht 



 

 

gebiedsactivatie om het gebied te ontwikkelen waarin we met trots wonen, werken en recreëren. Wij 

zijn op dit moment tevreden over de promotie van dit natuurgebied. 

 

De fietspaden in natuurgebied De Maashorst variëren in breedte. De hoofdfietsroute is 1,9–2,25 m 

breed. Andere routes worden bewust wat smaller gehouden om drukte te reguleren. Deze zijn louter 

recreatief bedoeld. Over de relatie tussen fietspaden en grazend wild zullen we u binnenkort 

informeren, naar aanleiding van de evaluatie van de grote grazers en mogelijke vervolgstappen.  

 

 

 

 

 

Programma 6. Sociaal domein 

 

Netwerk van Voorzieningen 

Verschillende partijen stellen vragen over de effecten van het coronavirus op het Netwerk van 

Voorzieningen. Wij zijn blij met deze betrokkenheid, omdat dit aangeeft hoe het Netwerk leeft bij onze 

raad. Tijdens de eerste coronagolf in maart van dit jaar, is besloten om de uitvoering van de pilot uit te 

stellen tot augustus 2020. De wijkondersteuners konden de wijk niet in, bijeenkomsten en activiteiten 

waren niet mogelijk en het was onzeker of de huisbezoeken en ontmoetingen door konden gaan. De 

planning van de pilot is daarom met 8 maanden opgeschoven. Op dit moment onderzoeken we met 

alle betrokkenen (wijkteam, wijkondersteuners en wijkbewoners) hoe we de doelen en uitgangspunten 

van de pilot toch kunnen waarborgen. Belangrijk is én blijft, het in beeld krijgen van de vragen en 

(corona)zorgen van wijkbewoners en hen hierbij ondersteunen.  

 

Als college kijken wij net als de fractie van Jong Uden uit naar het adviesrapport dat na afloop van de 

pilot wordt gepresenteerd. De eerste tussentijdse rapportage verschijnt in het eerste kwartaal van 

2021. Wij begrijpen de vraagtekens die de fractie van Jong Uden zet bij de duur van de pilot. In de pilot 

doen we onderzoek naar de effecten van de methode van wijkgericht werken in drie wijken. Hoewel wij 

ons realiseren dat een periode van 2 jaar kort is, hopen we wel de eerste resultaten en effecten te zien 

van de methode. Op basis van deze resultaten neemt het college een besluit over de volgende fase, 

zodat we met gerichte bijsturing en aanpassing van de methode, de duurzame effecten bereiken. 

 

De fractie van UdenPlus vraagt of het college voorstander is van een buurtgebonden budget om 

saamhorigheid bij buurtbewoners, buurtzorg en de leefbaarheid in de wijk naar een hoger plan te 

tillen. Het college is van mening dat het invoeren van buurtgebonden budgetten op zichzelf niet 

voldoende is om de sociale leefbaarheid van een buurt te vergroten. Het begint met de wens om samen 

te willen werken vanuit vertrouwen en minder vanuit controle. In de verschillende pilots wordt nu 

geïnvesteerd in de samenwerking tussen informele en formele netwerken. Waar mogelijk faciliteert het 

college financieringsmodellen, die zorgen voor minder administratieve lastendruk of het weghalen van 

de schotten tussen de diverse geldstromen. Hierdoor kan er effectiever worden ingespeeld op de vraag 

van buurtbewoners. In augustus 2020 zijn we binnen het Netwerk van Voorzieningen gestart met de 

methode ‘wijkgerichte aanpak’. Deze pilot onderzoekt niet alleen of de methode werkt, maar ook 

welke voorwaarden nodig zijn voor een succesvolle uitvoering. En dan kan het zijn dat het werken met 

een buurtgebonden budget voorwaardelijk is voor de methode wijkgerichte aanpak, maar wij willen 

hier nog niet op vooruit lopen.  

 

De Wegwijzer/toegang 

De fractie van Jong Uden vraagt hoe het college de Wegwijzer verder gaat ontwikkelen. Wij vinden dat 

de doorontwikkeling een continu proces moet zijn, waarbij de dienstverlening aan de inwoners het 



 

 

uitgangspunt is. Enerzijds wordt structureel gekeken naar wachttijden en doorlooptijden. Zodat onze 

inwoners tijdig een afspraak hebben met een consulent van de Wegwijzer. Anderzijds krijgen de 

consulenten en medewerkers een uitgebreid scholingsprogramma (inmiddels gestart). Hierin wordt 

aandacht besteed aan kennis over de WMO en Jeugdhulp, voorliggende voorzieningen, 

gesprekstechnieken, veel voorkomende stoornissen en samenwerking met collega’s van andere 

vakdisciplines. Beide onderdelen moeten ervoor zorgen dat zowel procesmatig als inhoudelijk een 

professionaliseringsslag wordt gemaakt in de doorontwikkeling van de Wegwijzer. 

 

De fractie van de PvdA vraagt zich af waarom we binnen het Sociaal domein individueel maatwerk 

willen voorkomen, terwijl het bieden van maatwerk juist nodig is. Waarschijnlijk is dit een misverstand. 

Het college is van mening dat iedere inwoner recht heeft op een maatwerkadvies. Dat kan betekenen 

dat de inwoner zelf een oplossing biedt voor het probleem, of het netwerk (familie, vrienden, 

kennissen, buren), of vrijwilligers en organisaties zoals ONS welzijn (preventief). Pas als binnen dit 

(informele) netwerk geen oplossing is gevonden, wordt een professionele maatwerkoplossing ingezet. 

Met individueel maatwerk wordt de laatste stap, de professionele ondersteuning, bedoeld. 

 

Het college is het met de fractie van UdenPlus eens dat professionele zorg- en welzijnsorganisaties 

waarmee de gemeente Uden een subsidierelatie onderhoudt, een belangrijke taak hebben. Zij adviseren 

en ondersteunen mantelzorgers, vrijwilligers en betrokken buurtbewoners. Zodat zij nog beter in staat 

zijn om een rol te vervullen in de ondersteuning van kwetsbare mensen. Wij hebben hiervoor 

inspannings- en resultaatafspraken met elkaar vastgelegd. Maar het krijgt ook een plek in het 

aankomend regionale kwaliteitskader, waarin staat beschreven dat zorgaanbieders eerst naar het 

informele netwerk moeten kijken. 

 

Het tekort aan pleegouders, gezinshuizen en wonen met ondersteuning is inderdaad een knelpunt 

zoals de fractie van Jong Uden aangeeft. In onze regio is al besloten om het aanbod aan gezinshuizen 

uit te breiden. Waar we tegenaan lopen is vooral de personele invulling, het hebben van voldoende 

pleegouders én voldoende professionals voor gezinshuizen. Het is geen financiële kwestie. Wij vinden 

het belangrijk dat wij samen optrekken als het gaat over promotie voor het werven van pleeg- en 

gezinshuisouders. 

 

Armoedebeleid 

Zoals afgesproken in het coalitieakkoord gaat er veel aandacht uit naar preventie. De fractie van VVD-

Leefbaar Uden is erg te spreken over het huidige armoedebeleid. Zij vragen zich samen met de fracties 

van de SP, D66 en UdenPlus af welke invloed het coronavirus heeft op het armoedebeleid en hoe wij 

hiermee omgaan. Op dit moment zien wij nog geen grote toename van vragen op het gebied van 

armoede en schulden. Mensen die hun baan verliezen melden zich namelijk eerst bij het UWV. We 

spelen zoveel mogelijk in op de huidige actualiteit, door nog sterker in te zetten op preventie en 

vroegsignalering. We zorgen dat inwoners met betalingsachterstanden in een heel vroeg stadium in 

beeld zijn en begeleiden hen om te voorkomen dat er problematische schulden ontstaan. Verder heeft 

Uden vanaf 1 oktober 2020 samen met ONS welzijn het ‘Meldpunt Corona Uden’ ingericht. Inwoners 

kunnen hier terecht met al hun financiële en juridische vragen die zijn ontstaan door corona. Het gaat 

hierbij om vragen over inkomen, uitgaven, schulden, uitkeringen, belastingen en toeslagen. Het 

meldpunt is er ook voor informatie over voorzieningen waar een beroep op gedaan kan worden, zoals 

het UWV of het juridisch loket. Vanuit het meldpunt worden zij naar de juiste vorm van ondersteuning 

begeleid. Op 1 januari 2021 gaat de nieuwe Wet Gemeentelijke Schuldhulpverlening in. Belangrijke 

pijlers binnen deze wet zijn preventie en vroegsignalering. De wet stelt ons in staat om signalen over 

betalingsachterstanden eerder in beeld te krijgen, waardoor we sneller en beter inwoners met 

beginnende schulden kunnen ondersteunen, dan wel doorverwijzen naar schuldhulpverlening. Met het 



 

 

oog op de invoering van de mondkapjesplicht hebben we al onze inwoners met een minimuminkomen 

voorzien van textiele mondkapjes.  

De fractie van Groen Links ziet graag dat wij als proef mensen met een uitkering de gelegenheid 

bieden om tot € 200 per maand bij te verdienen. Gemeente Amsterdam heeft hier positieve ervaringen 

mee. Het college vindt dit een goed initiatief en de moeite waard om te onderzoeken welke 

mogelijkheden er zijn binnen de vastgestelde kaders van de P-wet. 

 

Zoals de fractie van de SP aangeeft wordt er nog weinig respijtzorg ingezet voor mantelzorgers. Met 

ONS welzijn zijn inmiddels aanvullende prestatieafspraken gemaakt om de kwaliteit van 

mantelzorgondersteuning op peil te krijgen, zodat het beter aansluit bij wat mantelzorgers nodig 

hebben. Voor de ondersteuning van jonge mantelzorgers trekken we samen op met de gemeente 

Landerd. Zij hebben voor jonge mantelzorgers al een plan van aanpak, dat we meenemen in de 

harmonisatie op weg naar de gemeente Maashorst. 

 

Multifunctionele accommodaties (MFA) en wijkgebouwen  

Er zijn in de gemeente Uden vele ontmoetingsplekken voor onze inwoners. De afgelopen jaren hebben 

we deze multifunctionele ruimtes met erg veel regels omkleed, zo stelt de fractie van de PvdA. De 

fractie vraagt zich af wat het college doet om het ontmoeten van inwoners samen te laten gaan met het 

ONT-moeten van opgelegde regels. Dit is voor ons college herkenbaar. Samen met gemeente Landerd 

werken we aan de harmonisatie van het accommodatiebeleid. Een belangrijk onderdeel is het 

verminderen van het aantal regels en zorgen dat wijkgebouwen uitnodigende, laagdrempelige plekken 

blijven of worden waar inwoners graag naartoe gaan. Met de pilot Netwerk van Voorzieningen wordt op 

dit moment in De Kom In en De Nieuwe Pit geëxperimenteerd met het loslaten van (bestaande) regels. 

Die ervaringen nemen we mee als input voor het nieuwe accommodatiebeleid van de nieuwe gemeente 

Maashorst. 

 

Arbeidsmarktbegeleiding en IBN 

De fractie van de PvdA maakt zich ernstige zorgen over de levensvatbaarheid van het bedrijf IBN. Het 

college deelt deze zorg, tenslotte zijn we als gemeente Uden eigenaar van dit prachtige bedrijf. Samen 

met de andere regiogemeenten, die verbonden zijn aan IBN, zijn we in gesprek met IBN. De insteek is 

een financieel gezond bedrijf, waarin het partnership blijft voortbestaan. IBN heeft bewezen dat zij 

inwoners van Uden met een (grote) afstand tot de arbeidsmarkt een arbeidsplaats kunnen bieden. 

 

De fractie van de PvdA vraagt ook aandacht voor het volgende: Het gaat goed met 80% van de Udense 

jeugd. Uden heeft een bloeiend verenigingsleven. Heel veel bedrijven in Uden willen jongeren een kans 

geven. Hoe kan het college deze krachten aanspreken rondom de jeugd in plaats van de discussie of 

het een voorziening vanuit de gemeente moet zijn of niet? De werkgeverscontactfunctionaris van 

gemeente Uden is afgevaardigd binnen het werkgeversservicepunt Noordoost Brabant (WSP). Hij heeft 

veel contacten met bedrijven en zoekt voor mensen met een uitkering, waaronder ook jongeren, een 

werkplek. Daarnaast draagt Uden met een flinke subsidie in 2020 en 2021 bij aan het project Hybride 

Leeromgeving. In dit project wordt samengewerkt met bedrijven uit Uden en Landerd, het Udens 

College, ROC De Leijgraaf en onze gemeente. Om zo jongeren door de combinatie van leren en werken 

aan een arbeidsplaats in deze regio te helpen.  

 

De fractie van de SP stelt dat het Kleinschalig Collectief Vervoer (KCV) weer openbaar vervoer wordt, 

met betaalbare ritprijzen. Maar het KCV is in principe openbaar vervoer en toegankelijk voor iedereen. 

Wanneer er geen andere vormen van openbaar vervoer beschikbaar zijn, dan betaal je voor het KCV een 

normaal OV-tarief. Hierdoor is het in principe niet duurder dan andere vormen van openbaar vervoer. 

Door het toekennen van een WMO-pas ondersteunen wij kwetsbare inwoners. Met deze pas kunnen zij 

reizen tegen een gereduceerd tarief, dat onder het OV-tarief ligt. 



 

 

 

Algemeen Sociaal Domein 

De fractie van UdenPlus vraagt welke instrumenten wij als gemeente ter beschikking hebben om 

bovenmatige winsten van zorginstellingen, waarmee een subsidierelatie wordt onderhouden, te 

signaleren. Zij vragen zich ook af in hoeverre we te maken hebben met zorginstellingen die een veel 

hoger positief resultaat hebben dan voor de continuering van de instelling noodzakelijk is. Ook de 

fractie van de SP stelt hier vragen over. De fractie van UdenPlus heeft hier ook schriftelijke vragen over 

gesteld. U krijgt in week 46 reactie van het college door de beantwoording van deze schriftelijke 

vragen.  

 

De fractie van het CDA vraagt wat de stand van zaken is met betrekking tot de lokale inclusie agenda. 

De gemeente Uden voert al heel lang inclusief beleid. Dit is verwoord in de programmatische aanpak 

Bouwen aan de Toekomst. Daarin zijn alle doelstellingen van het coalitieakkoord opgenomen. 

Recentelijk is gerapporteerd over de stand van zaken van de diverse actiepunten en doelstellingen. Op 

basis daarvan heeft de VNG onze invulling van de inclusie agenda en de opgestelde doelen 

goedgekeurd.  

 

Jeugd 

Wij delen de mening van de fractie van de PvdA met betrekking tot de transformatieopgave binnen de 

jeugdzorg. Wij willen zeker niet de indruk wekken dat wij wachten met de hervorming totdat we 

gemeente Maashorst zijn. De transformatie van jeugdhulp heeft voortdurend onze aandacht. Wel 

erkennen wij dat de beoogde transformatie niet zo snel gaat als verwacht. Om de transformatie sneller 

te laten slagen, hebben wij enkele jaren geleden in de regio besloten om te starten met het Project 

‘Urgente transformatie opgaven’. Dit project is gericht op complexe zorg en het verkorten van 

verblijfstrajecten. Gedurende de projectperiode zijn er onderdelen van het project, gestopt omdat niet 

alle vooraf ingeschatte casuïstiek in aanmerking kwam voor het verkorten van de verblijfstrajecten. 

Komende tijd wordt dit project geëvalueerd. Het project is erop gericht om expertise, kennis en kunde 

te behouden en om de beoogde transformatie verder vorm te geven.  

 

In reactie op de suggestie van de fractie van het CDA, kunnen wij u zeggen dat de effectiviteit op ons 

handelen binnen de jeugdzorg onze aandacht heeft. Wij vinden het belangrijk om een goede balans te 

vinden tussen de inzet van financiële middelen voor jeugdhulp en de zorg voor jeugdigen die het echt 

nodig hebben.  

Zoals u weet hebben wij in 2019 al ingezet op extra investeringen en extra aandacht voor de jeugdhulp 

op basis van drie speerpunten te weten:  

 een beter functionerende inkoopsystematiek;  

 een nieuwe toegang tot jeugdhulp, waardoor we meer grip en regie kunnen uitvoeren op het 

toegangsproces;  

 een beter aanbod van preventieve jeugdhulp om de druk op gespecialiseerde jeugdhulp te 

verlagen.  

 

In reactie op de vraag van Gewoon Uden die betrekking heeft op het tijdig afhandelen van 

zorgaanvragen, hebben wij in de regio Brabant Noordoost ingestemd met een andere inkoop van 

jeugdhulp vanaf 2022. Deze inkoop gaat uit van een PxQ model, waarbij er meer sturing komt bij de 

toegang op de in te zetten jeugdhulp. Hierdoor verwachten wij meer regie te kunnen voeren bij 

zorgaanbieders, iets waar ook de fractie van de PvdA voor pleit. Door een beter passend aanbod en de 

Open house constructie waarin ruimte is voor lokale en nieuwe aanbieders, verwachten wij dat de 

wachtlijsten afnemen. De afgelopen jaren is flink geïnvesteerd in de kwaliteit van onze toegang, zodat 

deze in staat is om een zorgvuldige en kritische afweging te maken op het inzetten van jeugdhulp.  



 

 

De komende jaren moet dit leiden tot meer grip op de inkoop van gespecialiseerde jeugdhulp, 

waarnaar de fractie van VVD-Leefbaar Uden refereert. De fractie van de SP pleit voor de oprichting van 

een coöperatie van zorgorganisaties die zonder winstoogmerk zorgt voor de gemeentelijke zorg.  

Zoals reeds bekend is, delen wij de mening van deze fractie niet. 

 

Wij wijzen de fracties van het CDA, SP en Gewoon Uden erop dat de inkoop van specialistische 

jeugdhulp regionaal is georganiseerd en wordt uitgevoerd door RIOZ (Regionale Inkoop Organisatie 

Zorg/ specialistische jeugdhulp). Vooraf beoordeelt RIOZ aan de hand van een aantal 

aanbestedingscriteria of aanbieders toegelaten kunnen worden. Achteraf beoordeelt RIOZ jaarlijks alle 

jaarrekeningen en jaarverslagen van gecontracteerde aanbieders. Signalen over (te) hoge winstmarges 

worden uitgelicht en besproken met de betreffende aanbieders. Als er onrechtmatigheden wordt 

vastgesteld kunnen contracten worden ontbonden. 

 

 

Programma 7. Volksgezondheid, milieu en duurzaamheid 

 

Duurzaamheid 

Een aantal partijen stelt ook vragen over duurzaamheid. Begrijpelijk, want het is een belangrijk thema. 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden vraagt of de gemeente zich openstelt voor mogelijkheden in 

energiereductie en een pas op de plaats maakt met zonnepanelen. Energiebesparing is een belangrijk 

onderdeel van de Regionale Energie Strategie, dus het benutten van de mogelijkheden voor reductie is 

erg belangrijk en daar staan we zeker voor open. Om de doelstelling van de RES te halen, moeten we 

aan de zonnepanelen aangezien het ernaar uit ziet dat windmolens in de gemeente Uden niet 

gerealiseerd kunnen worden door de vliegbasis. 

Ook de fractie van D66 stelt vragen over duurzaamheid en dan met name over het betrekken van 

inwoners bij dit onderwerp en de communicatie met inwoners hierover. Naast het faciliteren van 

particuliere initiatieven, bijv. zonneparken op niet-landbouwgrond, wordt er actief gecommuniceerd 

via de gemeentepagina in het Udens Weekblad en via social media van de gemeente. Op verschillende 

fronten gaan inwoners, zoals eerder aangegeven, betrokken worden. Voorbeelden zijn het nieuwe 

beleid op zon en wind, en de Transitievisie warmte. De tip om meer te laten zien wat inwoners al 

gedaan hebben, nemen we de komende tijd mee in de communicatie over dit onderwerp. 

De vergunningsprocedure wordt niet door de gemeente bepaald, dit is landelijk geregeld. Daarbij 

wordt een onderscheid gemaakt in vergunningvrij en vergunningplichtig (een uitgebreide en een 

reguliere procedure). Vaak vallen verduurzamingsmaatregelen al onder de reguliere procedure, de op 

dit moment al meest snelle procedure. De fractie van het CDA stelt hier een vraag over. Verder zijn 

sommige duurzaamheidsmaatregelen, zoals zonnepanelen, meestal al vergunningvrij. Wel komt het 

soms voor dat bij het plaatsen van zonnepanelen eerst het dak (plat dak of schuin dak met dakpannen) 

gerenoveerd moet worden. Ook dit is dan vergunningvrij, zolang men daar de constructie niet bij 

aanpast. Op het moment dat een bestemmingsplan een duurzaamheidsregel niet direct toestaat, kijken 

wij met een positieve insteek naar dergelijke initiatieven om het alsnog mogelijk te maken. 

Duurzaamheid gaat ook ons aan het hart. De aanstaande Omgevingswet biedt naar verwachting vanaf 

2022 nieuwe kansen om dit op een andere ‘snellere’ manier te regelen in het nieuwe omgevingsplan, 

indien dit noodzakelijk blijkt. Tot op zekere hoogte kunnen gemeenten dan op lokaal niveau bepaalde 

objecten of werkzaamheden vergunningvrij maken, die nu nog landelijk worden vastgesteld. Wij volgen 

de ontwikkelingen op dit vlak. 

De vraag van de fractie van UdenPlus over een kostenneutrale energietransitie, is begrijpelijk. Het 

informeren van de inwoners hierover vindt op regelmatige basis plaats. Dat de energietransitie 

betaalbaar moet zijn, spreekt voor zich. Dat is randvoorwaardelijk en ook als zodanig opgenomen in 

de RES. 

 



 

 

In uw beschouwingen benoemt u het collectief aanpakken van de warmtetransitie, isolatie en een 

regionaal energiebedrijf. Dit thema komt nog terug op uw agenda als we in gesprek gaan over de 

warmte transitievisie en over het definitieve bod van de RES. Dit is u ook toegezegd.  

 

Afvalinzameling 

De gescheiden afvalinzameling bij bewoners van laagbouwwoningen loopt alweer enige jaren. Op dit 

moment zijn we aan de slag met het invoeren van een nieuwe afvalinzamelingmethode bij de 

hoogbouw. 
Voor wat betreft het aanbod van plastic afval in PBD-zakken, zijn er in het afgelopen jaar een aantal 

acties ondernomen om de overlast, PBD-zakken die te vroeg aangeboden worden of blijven hangen na 

afkeuring, te verminderen. Dit hebben we onder andere gedaan door in bepaalde straten met bewoners 

persoonlijk in gesprek te gaan en indien mogelijk boetes uit te schrijven.   

De fractie van de PvdA vraagt waarom de gemeente niet standaard op diverse lantaarnpalen 

ophangpunten maakt. De praktijk wijst uit dat niet iedereen een voorstander is van een kroonring aan 

een lantaarnpaal voor de deur. Dat heeft er met name mee te maken dat de kroonringen soms gebruikt 

worden als ‘opslagplaats’ voor PBD-zakken en niemand zich daar verantwoordelijk voor voelt. Deze 

anonimiteit bemoeilijkt ook het aanspreken van bewoners. We denken dat het effectiever is om nog 

meer in te zetten op de bewustwording ‘samen houd je je buurt schoon’. We gaan samen met inwoners 

op zoek naar oplossingen, blijven communicatie inzetten en ondersteunen en faciliteren particuliere 

initiatieven om de buurt op te ruimen.   

 

Zwerfafval 

Zoals de fracties van D66, UdenPlus en Gewoon Uden aangeven, kan de aanwezigheid van zwerfafval in 

onze openbare ruimte negatieve invloed hebben op de leefbaarheid (sociale veiligheid) en op het 

milieu. Het schoon houden van de op- en afritten van de snelweg behoort tot de verantwoordelijkheid 

van Rijkswaterstaat. We hebben Rijkswaterstaat al regelmatig verzocht om frequenter op te ruimen. Dat 

zullen we blijven doen. Het zwerfafval in de openbare ruimte wordt volgens de afgesproken 

beeldkwaliteit opgeruimd en regelmatig vinden er controles plaats. Dit gebeurt volgens de 

beeldkwaliteitsnorm zoals vastgesteld in de Nota Openbare Ruimte. Daar waar de norm niet wordt 

gehaald, maken we vaker schoon. Daarnaast vinden de schoonmaakactiviteiten overdag plaats, zodat 

onze medewerkers zichtbaar zijn en zo meer bewustzijn bij inwoners en bezoekers creëren. Er lopen 

diverse zwerfafvalprojecten op scholen en in wijken. Met regelmaat faciliteren wij particuliere 

initiatieven van het opruimen van zwerfafval.  
 

 

Programma 8. Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing 

 

Stedelijke vernieuwing 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden maakt zich zorgen over de voortgang van de oostzijde van het 

centrum/Kastanjeweg en vraagt wanneer er wordt gestart met de sloop en nieuwbouw. Wij delen uw 

mening dat de ontwikkeling van dit gebied lang op zich laat wachten. Het is nog niet te zeggen 

wanneer sloop en nieuwbouw starten. Voor dit plangebied hebben we in 2012 samen met betrokken 

partijen een ruimtelijke visie opgesteld, die vervolgens door de raad is vastgesteld. Hoewel de 

gewenste sfeerbeelden uit deze visie nog bruikbaar zijn, is de visie op essentiële onderdelen 

verouderd. Inmiddels is informatie uit de Woonvisie en een eerste doorkijk vanuit de Centrumvisie 

beschikbaar. Om te kunnen sturen op de noodzakelijke integrale transformatie van het gebied, is een 

strategie in ontwikkeling met gebiedsdoelen en spelregels. Een transformatie die met de huidige 

gebiedsvisie niet van de grond kan komen. Wij zien dat er nu interesse is vanuit de markt om delen van 

het gebied op te pakken. We proberen hierbij zo veel als mogelijk samen met deze marktpartijen op te 

trekken, om de vaart erin te krijgen. Een belangrijke mijlpaal in dit het proces om te komen tot 



 

 

transformatie, zal zijn het besluit van uw raad over de inhoudelijke aspecten van deze benadering, 

zoals gebiedsdoelen en spelregels, in de plaats van de gebiedsvisie. Wij verwachten u hier de komende 

tijd over te informeren. 

 

Volgens de fractie van Gewoon Uden wacht Uden nog steeds op een aantal camperstaanplaatsen. 

Inmiddels ligt er een informatieverzoek voor een plan aan de Nistelrodeseweg/Doelenweg. Dit verzoek 

wordt momenteel beoordeeld. We verwachten nog dit jaar hierover te kunnen besluiten, zodat de 

initiatiefnemer verder kan met de uitwerking van zijn plannen. 

De fractie van de PvdA maakt zich ernstig zorgen over de eenzijdige wijkontwikkeling binnen onze 

gemeente en vraagt zich af wat het college doet om de druk in de huurwijken te verlagen? Eind juni 

2020 heeft de gemeenteraad de Woonvisie 2020-2025 vastgesteld. Het uitgangspunt van de Woonvisie 

is leefbaarheid van (bestaande) wijken en buurten. Om de leefbaarheid te behouden en te vergroten, 

hebben we in de Woonvisie de ambities opgenomen om de diversiteit binnen de woningvoorraad te 

vergroten én te streven naar een inclusieve samenleving, waarbij de wijken in balans zijn. Binnen onze 

mogelijkheden zetten we in op het realiseren van inclusieve wijken. Nieuwe ontwikkelingen op het 

gebied van woningbouw leveren daaraan een bijdrage. 

 

Capaciteit ruimte 

Nadat het besluit over het werven van extra capaciteit voor de afdeling Ruimte door de Udense 

gemeenteraad is goedgekeurd, zijn nog een aantal procedurele stappen doorlopen. De gemeenteraad 

van Landerd is akkoord gegaan en de provincie ook. Inmiddels is gestart met de werving en worden de 

eerste vacatures ingevuld. Dit naar aanleiding van de vragen van de fracties van UdenPlus en CDA. 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden stelt dat commissie majeure projecten nog niet tot resultaten heeft 

geleid. Het project van de gemeenteraad moet nog worden afgerond, dus integratie van mogelijke 

aanbevelingen volgt later. Intussen is intern het nodige gebeurd omtrent initiatieven. 

Informatieverzoeken worden sneller afgehandeld en die reactie komt ook terug uit het veld. Dat is 

bemoedigend. Initiatiefnemers hebben 1 aanspreekpunt, wat de dialoog vereenvoudigt, en grotere 

initiatieven worden integraal besproken op de zogenaamde ‘regietafel’. Dat we er nog niet zijn, wordt 

onderkend, maar zoals gezegd wordt hard gewerkt aan verbeterslagen.  

 

Wonen 

De gemeente pleegt erg veel inzet om woningbouw te bespoedigen. Dat er vragen over woningbouw 

gesteld worden, is niet meer dan logisch. 

De fractie van VVD-Leefbaar Uden vraagt naar de activiteiten van de gemeente met betrekking tot 

huurwoningen en bouwgrond. Op dit moment wordt met AREA gesproken over het toevoegen van 350 

sociale huurwoningen. Hierover wordt uw raad op 9 december a.s. bijgepraat tijdens een thema-avond 

over wonen. In de Woonvisie staat dat bij plannen van 20 woningen of meer, (sociale e/o middeldure)  

huurwoningen in principe onderdeel moeten zijn van het programma. Dit laten we overigens wel 

afhangen van de behoefte in de wijk, want uitgangspunt is inclusieve wijken. Dit geldt ook bij de 

transformatie van overige panden. Over de oude Rabobank bijvoorbeeld worden gesprekken gevoerd 

over een passende ontwikkeling. Beide partijen willen voortgang boeken, dus dat is bemoedigend.  

In Volkel komt beweging als het gaat over toevoegen van woningen. De initiatieven 

Kloosterstraat/Brabantstraat, Dierenparkje en Rudigerstraat zijn alom bekend bij uw raad.  

 

D66 stelt eveneens goede, veelomvattende vragen over wonen. De antwoorden zijn terug te leiden naar 

de woonvisie die uw raad heeft vastgesteld. De gemeente wil graag komen tot een grotere diversiteit 

aan woningen (bijv. innovatieve woonvormen, woningsplitsing, toepassing duurzame materialen), met 

als uitgangspunt dat we die type woningen toevoegen waar behoefte aan is in Uden en specifiek in die 

wijk (inclusieve wijken). Met name jongeren en ouderen hebben hierbij onze aandacht. De vraag van de 

fractie van Gewoon Uden over zelfbouw van 2/1–kappers op percelen van circa 300 m2, is hiermee ook 



 

 

beantwoord. We kennen de behoefte en die zijn onderdeel van de beoordeling van de planvorming. De 

vraag van de fractie van UdenPlus over leefbaarheid, is ook gerelateerd aan de inclusieve wijken waar 

we naar streven vanuit de Woonvisie. Een concreet voorbeeld hiervan is dat we op dit moment aan het 

kijken zijn waar in Uden de 350 sociale huurwoningen toegevoegd gaan worden. Inclusieve wijken is 

hierbij een belangrijk uitgangspunt. Niet te veel huurwoningen in één wijk, een goede balans is 

uitgangspunt (vraag van de fractie van de PvdA). U wordt op 9 december a.s. hierover geïnformeerd, 

alsmede over de monitoring woningbouw, de prestatieafspraken met AREA en woningbouw Volkel.  

De fractie van UdenPlus vraagt ook naar woningen voor urgent woningzoekenden. We spreken 

bestuurlijk met AREA over tijdelijke woonvormen, maar in deze fase gaat dat over de ervaringen met 

bestaande huisvesting. Onze wens is om meer dan die woningen toe te gaan voegen, maar voor 2021 

is op dit moment geen concrete locatie in beeld. Uw vraag is steekhoudend en dit punt zal opnieuw 

geagendeerd worden op de bestuurlijke agenda met AREA. Inwoners informeren over het tijdig 

aanpassen van hun woning, is ook onderdeel van de woonvisie. Dit wordt verder communicatief 

opgepakt. 

 

Ook mantelzorg heeft onze aandacht. In de Woonvisie is aangekondigd dat we daar beleid op gaan 

ontwikkelen. We verwachten dat dit in 2021 gereed is.  

Een bijeenkomst voor de raad als podium voor Udense bedrijven is niet een taak van de gemeente. 

Omgekeerd gebeurt het dus wel dat bedrijven of overkoepelende organisaties uitnodigingen aan 

geïnteresseerden versturen.  

 

De term ‘nie mauwe mar bouwe’ is een eigen leven gaan leiden, maar geeft wel de attitude aan van het 

huidige bestuur; het accommoderen van stevige groei. Vooral het verder brengen van zogenaamde 

zachte plannen naar harde plannen heeft grote aandacht. Verder gaan we kijken naar harde 

plancapaciteit die (om onduidelijke redenen) niet tot realisatie komt. Met die initiatiefnemers gaan we 

in gesprek.  

Het instrument ‘actieve grondpolitiek’ kan ingezet worden indien nodig en dat staat helder op ons 

netvlies, gezien ook eerdere debatten met uw raad. Maatschappelijk belang is hierbij een relevante 

aanleiding. In reactie op de vraag van de fractie van het CDA hanteren wij op dit moment een 

(overwegend) faciliterend grondbeleid. Maar daar waar het noodzakelijk of wenselijk is, zal de 

gemeente overgaan tot verwerving van panden en/of grond voor het optimaliseren van het woon- en 

leefklimaat in de gemeente. Dit is ook eerder benoemd bij programma 3 over faciliterend grondbedrijf. 

 

Bij het vaststellen van bestemmingsplannen wordt nauwkeurig gekeken naar de grootte van percelen. 

Nadien aanpassen kost relatief veel tijd en dat moet voorkomen worden.  

Volgens de fractie van D66 is het een rommeltje aan de Markt(-straat). Dat beeld herkennen wij niet. 

Dat neemt niet weg dat bij nieuwe ontwikkelingen goed gekeken wordt naar stedenbouwkundige 

aspecten. Dat doen onze eigen stedenbouwkundige medewerkers, alsmede ook de welstandcommissie. 

 

De fractie van de SP benoemt een aantal prioriteiten aangaande wonen. Ook het toevoegen van sociale 

huurwoningen heeft voor het college een hoge prioriteit. Nog dit jaar zullen wij met uw raad in gesprek 

gaan over waar in Uden 350 sociale huurwoningen (tot 2025) gerealiseerd gaan worden. Zoals eerder 

aangegeven gaat AREA over de huurverhoging en passen zij maatwerk toe indien inwoners in de 

problemen komen. Deze onderwerpen worden samen met de bewonersraad van AREA en AREA 

besproken in het kader van de prestatieafspraken. 

Het realiseren van woningen voor elke doelgroep, inclusief sociale huur, is onderdeel van de woonvisie 

die u zelf heeft vastgesteld. Op wijkniveau wordt gekeken naar welk type woningen toegevoegd moet 

worden om tot een inclusieve wijk te komen.  

Ook de woonverplichting bij nieuwbouw wordt in Uden toegepast, zoals reeds eerder ook geantwoord 

op uw schriftelijke vraag. 



 

 

 

Volksgezondheid  

Wij kunnen de fracties van UdenPlus en SP meedelen dat de GGD en het RIVM onderzoek doen naar de 

relatie ‘omgeving’ en ‘uitbraak corona’. Zij doen dit in samenwerking met een aantal specifiek terzake 

deskundige organisaties. We verwachten hierover nog geen onderzoeksresultaten op korte termijn. 

 

De afgelopen maanden is gebleken dat er meerdere factoren van invloed zijn. Luchtkwaliteit lijkt een 

factor, maar het is nog onduidelijk of dit een invloedrijke factor is. Gezondheid van populatie, de 

‘DNA-lijn’ van het virus (er zijn al diverse DNA-lijnen gedetermineerd) en de genetische samenstelling 

van de populatie zijn van invloed gebleken, evenals wijze van verspreiding. Over de wijze van 

verspreiding – fysiek overgedragen of via de lucht – bestaan vooral speculaties, maar nog steeds geen 

bewijzen. Wel dàt het kan, niet hòe het kan. De kans dat de “waarom-vraag” beantwoord gaat worden, 

lijkt daarmee zeer klein en het antwoord is zeker niet op korte termijn te verwachten. 

 

Het belang van schone lucht in algemene zin, is natuurlijk groot. Intussen heeft de gemeente Uden het 

Schone Lucht Akkoord ondertekend en wordt er inmiddels voorbereidend werk gedaan om te komen 

tot een (regionale) aanpak.  

 

Wij kunnen de fractie van Gewoon Uden meedelen dat als gevolg van de pandemie en de bijbehorende 

maatregelen, het merkbaar is dat er meer jongeren op straat zijn. Wij voeren hierover gesprekken met 

het jeugd- en jongerenwerk, scholen, GGD en ONS welzijn. Zoals u weet zijn wij sinds 2019 met de 

interventiemethode Join Us gestart. Een methode waarmee eenzame jongeren worden geholpen om 

zelfredzaam te worden. Join Us is gedurende de pandemie van fysieke naar digitale bijeenkomsten 

overgegaan. Daarnaast heeft Compass het huidige aanbod zoveel mogelijk digitaal voortgezet indien 

fysiek niet mogelijk was. Denk aan: (bord)spellen online, webshows over o.a. vriendschappen, seks-

relaties, online jongerenwerk, jongerenwerk telefoon.  

 

 

Programma 9. Bedrijfsvoering 

 

Financiën 

De coronacrisis heeft invloed op onze begroting. Dat is een feit. En in onze tussentijdse rapportages 

nemen we deze invloed ook mee. Zowel de extra Rijksgelden die we ontvangen om bepaalde 

regelingen uit te voeren, als bijvoorbeeld de minderopbrengsten van parkeren. We kunnen er niet om 

heen: het effect van corona zal ook de komende tijd financieel zichtbaar zijn. 

Corona zien we vooralsnog als iets wat incidenteel is en hopelijk snel voorbij gaat. Voor de korte 

termijn blijven we ook actief nadenken over (extra) maatregelen die wij als gemeente Uden 

willen/kunnen treffen om onze inwoners, bedrijven en instellingen te ondersteunen.  

Mocht blijken dat we daar extra middelen voor nodig hebben, dan komen we met een separaat voorstel 

en budgetverzoek bij uw raad.   

 

Programma 10. Bestuur en dienstverlening 

 

Samenwerkingsverbanden 

Verschillende fracties gaan in op de regionale samenwerking. Onmiskenbaar is het inderdaad zo dat 

regionale samenwerking inhoudt dat samenwerkende gemeenten, dus ook gemeenteraden, doelen 

bepalen en raden dus meer op afstand staan. De fractie van Jong Uden pleit voor een dialoog tussen 

college, raad en eventueel GR’s om tot een overzichtelijk proces te komen. Wij wijzen erop dat twee 

jaar geleden alle gemeenteraden akkoord gegaan zijn met het rapport ‘Grip op Samenwerking’, dat 

door een aantal griffies opgesteld is om tegemoet te komen aan de klachten van raden over 



 

 

betrokkenheid en invloed. In samenwerking met de gemeenteraden en de belangrijkste 

gemeenschappelijke regelingen zijn processen opgezet om de betrokkenheid en invloed van de raden 

op beleid te vergroten. Deze gemeenschappelijke regelingen houden enkele malen per jaar 

bijeenkomsten voor raadsleden, waarin beleid, begroting en prestaties toegelicht worden. Ook de 

recente oprichting van een klankbordgroep van raadsleden voor de samenwerking Regio Noordoost 

Brabant, is hier een voorbeeld van. In deze samenwerking is ook een cyclus van jaarplanning en control 

opgezet. Praktisch gezien geeft dit inzicht in wat en wanneer raden en gemeenschappelijke regelingen 

van elkaar verwachten. Daarnaast kan de raad ook altijd zelf aangeven over welke onderwerpen uit de 

regionale samenwerking zij geïnformeerd wil worden.  

Nog in deze raadsperiode is voorzien in een evaluatie van de afspraken, waarvoor raadsleden 

geïnterviewd zullen worden. Dit alles vereist uiteraard ook actieve betrokkenheid van 

gemeenteraadsleden om thans deel te nemen en straks mee te evalueren. De fractie van UdenPlus 

vraagt om voor beleidsdocumenten van (sub)regionale samenwerkingsverbanden de BOB-cyclus te 

hanteren, om daarmee de lokale politieke inbreng en democratie te versterken. Ons college kan dit 

ondersteunen, maar feitelijk beschouwen wij dit als een oproep van de fractie aan de raad, die eigen 

procedures vaststelt voor de behandeling van voorstellen en onderwerpen 

De fractie van de SP vindt de offerte voor de strategisch adviseur niet nodig. De colleges van Uden en 

Landerd delen die mening niet. Een van de uitgangspunten van de gemeentelijke herindeling is een 

versteviging van de regionale positie van onze gemeente(n). Enerzijds wordt van de deelnemende 

gemeenten in de regio, en zeker van de grotere, een wezenlijke bijdrage in menskracht verwacht ten 

behoeve van de doelen van de regionale samenwerking. Anderzijds willen onze gemeenten zich 

strategischer positioneren, nadrukkelijk participeren en meer uit de samenwerking halen. Zo vragen 

ook bij deze beschouwingen verschillende fracties om inzet teneinde baten van samenwerking ook 

nadrukkelijk binnen te halen. De fractie van Jong Uden verwacht bijvoorbeeld dat het college 

bewerkstelligt dat de groei die uit regionale samenwerking voortkomt, ook in Uden en Landerd terecht 

komt. De strategisch adviseur zal zich nu en in de nieuwe gemeente hiermee, met de regionale 

samenwerking en met bovenregionale dossiers bezig gaan houden. Wat overigens niet weg neemt dat 

ook van andere medewerkers in de organisatie sensitiviteit ten aanzien van het bovenlokale verwacht 

mag worden. Samenwerking op zichzelf leidt niet tot groei. Daar is meer voor nodig, zoals strategisch 

handelen. Een actieve inzet bij samenwerking heeft namelijk doorgaans tot gevolg dat die 

samenwerking meer vruchten afwerpt. Dat vraagt om een actieve betrokkenheid van zowel raad, 

college als ambtelijk apparaat. 

 

Burgerparticipatie  

Met de fractie van VVD-Leefbaar Uden zijn we van mening dat verwachtingsmanagement bij 

burgerparticipatie nodig is. Deze fractie koppelt daar een aantal vragen aan. Binnenkort wordt het 

onderzoeksrapport gepresenteerd, dat in opdracht van de raad gemaakt is naar overschrijdingen bij 

grote projecten. Daarbij worden burgerparticpatie en de rollen van participanten nader belicht. Dit is 

een goede gelegenheid om met elkaar over dit onderwerp in gesprek te gaan. In het kader van de 

vorming van de Maashorstgemeente hebben we samen met uw raad geprobeerd grote groepen 

inwoners te bereiken. We hebben gemerkt dat dit niet gemakkelijk is. Het bereiken van jongeren, 

waarop verschillende fracties wijzen, is ook heel lastig. Nieuwe instrumenten moeten steeds ingezet 

worden. In reactie op de opmerkingen van de fracties van D66, UdenPlus, PvdA en CDA willen we 

stellen dat we onze aanpak steeds verder proberen uit te breiden. Zo hebben we onlangs een nieuwe 

digitale participatietool aangeschaft. Hiermee hopen we meer mensen te bereiken, onder andere 

inwoners zoals jongeren, die lastig te bereiken zijn. We starten binnenkort met de eerste online 

participatieprojecten.  

 

De fractie van de SP stelt dat ‘meedoen ook meer zeggenschap is’. Wij kunnen die mening 

onderschrijven, want in het kader van burgerparticipatie heeft de raad eerder enkele pilots gelanceerd 



 

 

om zeggenschap van burgers over eigen woon- en leefomgeving te versterken. Een visiegroep buigt 

zich momenteel over burgerparticipatie in de nieuwe gemeente Maashorst. Wat ons betreft vormt de 

wijze van participatie en invloed een wezenlijk onderdeel van het advies dat aan de gemeenteraad van 

de nieuwe gemeente uitgebracht zal worden. Verder stelt de SP-fractie dat meedoen ook doen is. Ook 

die mening delen wij. Op verschillende manieren waarderen wij jaarlijks vrijwilligers en mantelzorgers. 

Wat ons betreft wordt dit voortgezet in de nieuwe gemeente Maashorst. In coronatijd is, geven wij de 

fractie van de SP na, weer eens duidelijk geworden dat Uden, Volkel en Odiliapeel hechte 

gemeenschappen zijn waarin mensen bereid zijn zich in te zetten voor anderen. De SP-fractie benoemt 

hierbij een aantal prioriteiten voor de komende jaren. Deels zullen reacties op die prioriteiten terug 

gaan komen in de aanbevelingen van de visiegroep Burgerparticipatie.  

Overigens hanteren wij in onze huidige gemeente al verschillende prioriteiten die genoemd worden. 

Zoals het uitgebreid betrekken van inwoners bij zaken die zich in de buurt afspelen en aandacht voor 

jonge vrijwilligers en mantelzorgers. Regelmatig worden initiatieven van inwoners om samen dingen te 

doen, ondersteund. Subsidieregelingen en het Uden Fonds voorzien hierin. Wat dat laatste betreft 

vinden wij het verheugend te mogen constateren dat de initiatieven om tot een Maashorstfonds in de 

nieuwe gemeente te komen, breed ondersteund worden in onze partnergemeente Landerd.  

 

Dienstverlening 

 

Momenteel werken wij aan het nieuwe dienstverleningsconcept van de gemeente Maashorst, waarin 

ook onze kernwaarden naar voren komen. Waar mogelijk geven we nu en komend jaar al invulling aan 

deze waarden binnen de gemeente Uden, waardoor we dus oproep van de fracties van de CDA en 

Gewoon Uden kunnen beamen. Hierbij moet u denken aan de kernwaarde “van buiten naar binnen 

werken”. Voorbeelden hiervan zijn klantreizen, avonden voor inwonersparticipatie en samenwerking 

voor en met onze partners, zoals de leefbaarheid in de wijken waarin met alle partijen worden 

samengewerkt. Daarnaast blijven we werken aan de klanttevredenheid, waarin kwaliteit en 

kwaliteitsmeting belangrijk zijn. Momenteel kunnen inwoners en ondernemers via de website aangeven 

wat ze van onze dienstverlening vinden. De reacties koppelen we terug naar de afdelingen, en zonodig 

wordt hierop actie ondernomen. Ieder jaar bekijken we bij processen hoe de klant onze dienstverlening 

ervaart en beleeft. Recent is dit gedaan voor het proces Bereken Uw Recht.  

Zoals de fractie van de PvdA al aangeeft, ook wij hebben wij goede ervaringen met digitale 

dienstverlening waar het mogelijk is, zoals het digitaal geboorteloket en onlangs de digitale 

inwonersavond over de dienstverlening van de nieuwe gemeente. Daarnaast vinden wij het belangrijk 

dat er persoonlijk contact blijft en zijn er diverse participatieavonden juist gehouden in de wijk. 

 

 

Communicatie 

Deze schriftelijke reactie wordt direct ter beschikking gesteld aan de leden van de raad. 

 

Vervolg 

Behandeling van de Programmabegroting 2021 vindt plaats op 12 november vanaf 15:00 uur tijdens de 

Begrotingsraad.  

 

 

Bijlagen 

Geen. 

 

Uden, 3 november 2020 

Burgemeester en wethouders van Uden 

de secretaris de burgemeester 



 

 

  

  

  

      

     

drs. D. van Deurzen drs. H.A.G. Hellegers  

 

 


